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Üniversitemize 
‘Konfüçyüs 
Enstitüsü’
kuruluyor

■ Anadolu Üniversitesi Girişimcilik 
Eğitim ve Araştırma Merkezi (GEAB) 
ile Girişimcilik Kulübü tarafından 12 
Ekim’de düzenlenen “Girişimcilik ve 
İnovasyon” konulu konferansa tek-
noloji uzmanı, girişimci ve inovasyon 
stratejisi uzmanı Tara Lemmey konuş-
macı olarak katıldı.         2. SAYFADA

‘Yarısı 
su dolu 
bir bardak’
■ Eskişehir Sanayi Odası başkan ada-
yı Nebi Hatipoğlu ve Gazi Üniversitesi 
Öğretim Üyesi Prof. Dr. Şükrü Kızılot 
11 Ekim günü “Yeni Türk Ticaret 
Kanunu (YTTK)” hakkında sanayici-
lere bilgi verdi. Anadolu Üniversitesi 
Atatürk Kültür ve Sanat Merkezi’nde  
gerçekleştirilen toplantıya Eskişehirli 
sanayiciler ve iş dünyası büyük ilgi 
gösterdi.                           6. SAYFADA

■ Rektör Prof. Dr. Davut Aydın, uzaktan öğretim öğ-
rencileri için hazırlanan basılı kitapları 3 yıl içinde 
elektronik kitaba dönüştüreceklerini söyledi.

■ Prof. Dr. Aydın, bu yıl 150 kitabın e-kitaba dönüştü-
rüleceğini belirterek “Anadolu Üniversitesi olarak bir 
ilke imza atacağız.” dedi.

Rektör Prof. Dr. Aydın E-Kitap Projesinin Ayrıntılarını Açıkladı:

Eczacılıkta 
sertifi ka 
töreni
■ Eczacılık Fakültesi Kalite Yönetim 
Masası ve Kalite Grubuna, Türkiye 
Kalite Derneği (KALDER) tarafından 
“ISO 9001:2008 Temel Eğitimi” , “ISO 
9001:2008 Dokümantasyon Eğitimi” 
ve “ISO 17025 Deney ve Kalibrasyon 
Laboratuvarlarının Akreditasyon 
Temel Eğitimi” verildi. Eğitimi 
başarıyla tamamlayanlar, törenle 
sertifikalarını aldı.        4. SAYFADA

İlk şirketimi 
10 yaşında 
kurdum

Patent almak 
için fi kir sahibi 
olmak yetmez
■ Anadolu Üniversitesi Türk Patent 
Enstitüsü Bilgi ve Doküman Birimi 
tarafından düzenlenen “Patent Farkın-
dalık Sistemi” konulu seminere Patent 
Uzmanı Mustafa Güney Çalışkan ko-
nuşmacı olarak katıldı.    4. SAYFADA
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E-kitap projesi tüm 
üniversitelere 
örnek olacak

■  AÖF Dekan Yardımcısı Yrd. Doç. Dr. Sinan Aydın, e-kitap projesi konusunda sorularımızı yanıtladı.  5’TE

Yeni Türk Ticaret Kanunu 
Üniversitemizde tartışıldı

■ Rektör Prof. Dr. Davut Aydın ve 
Rektör Yardımcısı Prof. Dr. Ender 
Suvacı,  Uluslararası İlişkiler Birimi-
nin dönem başı toplantısına katıldı. 
Toplantıda konuşan Prof. Dr. Aydın 
ve Prof. Dr. Suvacı, Çin ile ilişkililerin 
daha da geliştirilmesi adına üniver-
sitemizde Konfüçyüs Enstitüsü ku-
rulması için çalışmaların sürdüğünü 
söylediler.                           3. SAYFADA

■ Fen Fakültesi İstatistik Bölümünün düzenlediği 
“8. Uluslararası İstatistik Günleri Sempozyumu” 
11-13 Ekim günleri arasında gerçekleştirildi. 

■ İstatistik Günleri,  bundan önce gerçekleştiri-
len 7 sempozyumdan farklı olarak ilk kez ulusla-
rarası  bir nitelik kazandı.                   4. SAYFADA

■ Fen Fakültesi İstatistik Bölümünün düzenlediği ■ İstatistik Günleri,  bundan önce gerçekleştiri-

İstatistik Günleri uluslararası boyuta taşındı

■  Üniversitemiz ve İşitme Engelliler Spor Federas-
yonu işitme engelli sporcuların diğer sporcularla 
kaynaşmasını sağlamaya yönelik bir gösteri maçı 

düzenledi. Maçta Anadolu Üniversitesi Erkek Bas-
ketbol Takımı ile İşitme Engelliler Erkek Basketbol 
Millî Takımı karşı karşıya geldi.  7’DE

Engelli çocuklar  için çalışıyoruz150
Üniversitemiz bu yıl 

içinde 150, 3 yıl içinde 
de tüm Açıköğretim 
kitaplarını e-kitaba 

dönüştürmeyi hedefl iyor.



 ANADOLU HABER  
Sahibi: Rektör Prof. Dr. Davut AYDIN

Genel Yayın Yönetmeni 
Rektör Danışmanı: Prof. Dr. Halil İbrahim GÜRCAN

Sorumlu Yazı İşleri Müdürü: Prof. Dr. Erkan YÜKSEL
Yayın Koordinatörü: Uzman Ufuk TOZELİK

Tasarım Koordinatörü: Burcu ÜÇOK
Türkçe Dil Editörü: Okt. Nurdan SÖKER

Telefon: (222) 335 05 80 - 1790   Fax: (222) 330 74 40
e-mail: haber@anadolu.edu.tr
Yayın Türü: Yerel süreli yayın

Anadolu Üniversitesi Basımevinde 6500 adet basılmıştır. 

Yıl: 13    Sayı: 645
Basım tarihi: 22 Ekim 2012

ISSN 1302-0005
Pazartesi günleri yayımlanır.

 Üniversitemizin tüm yayın organlarında yer almasını istediğiniz her türlü etkinlik için lütfen Anadolu Üniversitesi Haber Merkezi (2496) ile iletişime geçiniz.

 ANADOLU ÜNİVERSİTESİ
MEDYA MERKEZİ BİRİMLERİ

HABER MERKEZİ VE E-GAZETE:
(222) 335 05 80 - 2496

RADYO A:
(222) 335 05 80 - 2699

RADYO - TV YAPIM MERKEZİ:
(222) 335 05 80 - 5811

BASIN VE HALKLA İLİŞKİLER: 
(222) 335 05 80 - 2484

2  Editör: Hale Gülsüm KARAKAYA
Tasarım: Burcu ÜÇOK HABER  AnadoluHaber

Psikolojik Danışma ve Rehberlik merkezi Seminerlere Devam Ediyor

‘Üstün Yetenek 
Konseyi 
Konferansı’na 
katıldık

Kendinizi yalnız olarak tanımlamayın 

Bilge SÖNMEZ 
■ Bu yıl 13’üncüsü düzenlenen 
Uluslararası Avrupa Üstün Yetenek 
Konferansı, 12-15 Eylül günleri 
arasında Almanya’da gerçekleşti. 
Munster Üniversitesinin düzenlediği 
konferansta “Yaşam Boyu Üstün 
Zekâ” temasını ele alan katılımcılar, 
üstün zekâ alanında farklı ülkelerde 
yürütülen program örnekleri, gelişti-
rilen zekâ ve yaratıcılık ölçme testleri, 
alanında kullanılan yöntem-tek-
nik-strateji örnekleri ve bütün bunlara 
ilişkin uzman-aile-öğrenci görüşleri 
gibi konuları tartıştı.

Birçok Avrupa ülkesinden katı-
lımcıların bulunduğu konferansta, 
Anadolu Üniversitesinden katılan ekip 
arasında yer alan Eğitim Fakültesi Arş. 
Gör. Şule Demirel, konferansta üstün 
zekâ ve yaratıcılık konusunda dünya-
da yapılan çalışmaları paylaştıklarını 
söyledi. Demirel  “Biz de Anadolu 
Üniversitesi bünyesinde yapmış 
olduğumuz çalışmaları katılımcılara 
sunma imkânı bulduk.” dedi. 

Etkinliği Kanıtlanmış Yöntemler

Arş. Gör. Demirel, yapmış olduk-
ları çalışma hakkında şu sözlere yer 
verdi: “2007-2008 eğitim-öğretim 
yılında yürütmeye başladığımız 
proje, ilköğretim ikinci kademe ve 
9’uncu sınıflara eğitim veren bir 
program. Öğrenciler hafta sonları ve 
yaz dönemlerinde buraya geliyorlar 
ve okullarına ek olarak farklılaştırıl-
mış bir eğitimden yararlanıyorlar. 
Akranlarından farklı olan öğrencile-
re biz de farklılaştırılmış bir eğitim 
veriyoruz. Bu açıdan öğrencilerimi-
zin program hakkındaki düşünce-
lerini içeren bir araştırma yaptık. 
Yapmış olduğumuz sunum da üstün 
yetenekli öğrencilere yönelik yürüt-
tüğümüz bu programla ilgiliydi.”

Programın temelinde matematik, 
fen ve karakter eğitimi dersleri oldu-
ğunu dile getiren Arş. Gör. Demirel, 
bu öğrencilerin eğitiminde etkinliği 
kanıtlanmış yöntem ve tekniklerden 
yararlandıklarını ifade etti. Türki-
ye’nin her yerinden başvurulabilen 
programda, Eğitim Fakültesi başta 
olmak üzere diğer fakültelerden de 
konusunda uzman hocalar  ders 
veriyor.

Meral TOSUN 
■ Anadolu Üniversitesi Girişimcilik 
Eğitim ve Araştırma Merkezi (GEAB) 
ile Girişimcilik Kulübü tarafından 12 
Ekim’de düzenlenen “Girişimcilik ve 
İnovasyon” konulu konferansa tek-
noloji uzmanı, girişimci ve inovasyon 
stratejisi uzmanı Tara Lemmey konuş-
macı olarak katıldı.  Net Power and 
Light firmasının CEO’su olan Lemmey; 
Stanford, Harvard, MIT, Colombia ve 
Berkeley gibi üniversitelerde konuk 
akademisyen olarak görev yaptı.  

GEAB Kurum Koordinatörü Yrd. 
Doç. Dr. Tuğberk Tosunoğlu “Türki-
ye’de ekonomik yapının ve yatırım or-
tamının yenilikçiliğe teşvik etmesi için 
ekonomik, teknolojik ve yasal altyapı 
ile insan kaynaklarını kapsayan bütün-
cül politikalar izlenmesi gerekli. Bu da 
yatırım ortamının iyileştirilmesinden, 
finansman seçeneklerinin artırılmasın-
dan girişimcilik destek mekanizmaları-
nın geliştirilmesine, etkin bir Ar-Ge ve 
inovasyon uygulamasından girişimci-

lik eğitimine kadar çok geniş bir alan-
da çalışılmasını gerektiriyor.” dedi.

Fikir ve Müşteri

Kendi deneyimlerinden yola çıkarak 
öğrencilere tavsiyelerde bulunan Lem-
mey şunları söyledi: 

“Silikon Vadisi’nde bir iş, bir fikre 
sahip olduğunuzda başlıyor. Paraya 
gerek yok. Silikon Vadisi’nde-
ki pek çok girişimci, işine 
evindeki mutfağında, 
arabasının içinde ya da 
bir Starbucks kafede 
başlamıştır. 10’dan 
fazla şirket kurdum, 
hiçbirine yatı-
rımla başla-
madım. Ben 
ilk şirketimi 
çok küçük-
ken hatta 
10 yaşın-
dayken kur-
dum. Şirketi 

kuruşum şöyle başladı. Oturduğumuz 
mahalledeki yaşlı hanımlardan birinin 
gazeteleri her sabah kapısından çalını-
yordu. Bir dedektiflik şirketi kurmaya 
karar verdim. Sabah, gazeteleri kimin 
çaldığını bulacaktık. Hanımefendiyi 
de ikna ettik, eğer çalan kişiyi bulursak 
bize para ödeyecekti. İlk dersimi o gün 
aldım. Düşündüğünüz işe yatırım yap-
madan önce size para ödeyecek müş-

teriyi bulmalısınız.”
Konuşmasında kendi kariyer 

basamaklarını anlatan Tara 
Lemmey “Başkalarının fikirle-
rini satmaya yardımcı olmak 
istemiyordum. Kendim giri-
şimci olup kendi fikirlerimi 

gerçekleştirmek istiyor-
dum. Bu noktada kü-

çükken yaptığım şeyi 
yaptım ve kendime 

bir müşteri bul-
dum. İlk buldu-
ğum müşterim 
de beraber çalış-

tığım teknoloji şirketinin CEO’suydu. O 
dönemde benim kendisine anlatmaya 
çalıştığım şey, İnternetin çok önemli 
olacağıydı ve önünün çok açık oldu-
ğuydu. Ben bunu yaptığımda ne wifi 
vardı ne İnternet erişilebilirliği vardı. 
Dolayısıyla çok zor oldu benim nasıl 
bir şey düşündüğümü kendisine akta-
rabilmem.” Öğrencilere bir menajerle 
çalışmak yerine kendi ekiplerini kur-
maları gerektiğini söyleyen Lemmey, 
çalışanlarını işe almadan önce test et-
tiğini şöyle anlattı:

 “Bir kişiyi işe almak hassas bir nok-
ta. Benimse şöyle bir yöntemim var. 
İşe alacağım kişiyi önce yemeğe çıka-
rıyorum ve eğer kendi yemeğinden 
denememe izin veriyorsa, kendi yeme-
ğini paylaşıyorsa demek ki fikirlerini de 
paylaşabilecek. Bu, ekip olma ruhunu 
içinde barındırdığının bir gösterge-
sidir. Her kültürün bu türlü kendine 
has göstergeleri vardır. Türkiye’de de 
gördüğüm kadarıyla herkes birbiriyle 
yemeğini paylaşıyor.”

Barış Can KERMAN

■ Psikolojik Danışma ve Rehberlik 
Merkezi (PDRM) tarafından belirli pe-
riyotlarla düzenlenen kişisel gelişim 
seminerlerinden ”Yalnızlık Duygusu” 
konulu seminere konuşmacı olarak  
katılan Klinik Psikolog Bahriye 
Yemenici, yalnızlığın her zaman 
tek başına kalmayı gerektirme-
diğini söyledi. Yemenici “Tek 
başına kalmak ama yalnızlık 
duygusunu yaşamama da 
mümkündür. Yalnızlık ise 
kalabalıklar arasında 
yaşanır. Yalnızlık ne-
den içimizi acıtır? Bir 
numaralı ihtiyacımız 
kabul görmek, fark 
edilmektir. Bir nu-
maralı korkumuz 
ise reddedilme kor-
kusu yani sevilme-
medir.” dedi.

Yemenici sözlerini şöyle sürdürdü:
“Aile ve arkadaşlarından ayrıl-

ma, utangaçlık, yeni ve yabancı bir 
çevreye girme, bir ilişkinin bitmesi, 
reddedilme korkusu ya da geçmiş 

ilişkilerde düş kırıklıkları, sizi 
anlayan insanların olma-

ması. Bu değişikliklerin 
hepsi bir şeylere merha-
ba derken başka şeylere 
de hoşçakal demektir. 
Aynı zamanda bir şey-
lere başlarken bir başka 

şeyleri bitirmek, 
bir şeylere veda 
etmek anlamı-
na gelir. Ergen-
lik dönemi ve 
yaşlılık yılları 
gene l l ik le 
insanların 
daha yalnız 
hissettiği dö-

nemlerdir. Ergenlikte ilk kez tekliğimi-
zin bilincine varırız. Yaşlılık dönemi 
ise yapılanlarla yapılmayanların mu-
hasebesini içerir.”

Nasıl tepki verdiğimiz önemli

Bahriye Yemenici, modern şehir 
hayatının ve teknolojinin yansıması 
olarak yalnızlık ve yabancılaşmanın 
özellikle de telefonun ve İnternetin 
kullanımının yaygınlaşması ile uzak-
ların yakınlaştığını ve kamusal alan-
larda sosyal hayatın da yerini yavaş 
yavaş bireysel hayata ve yalnızlığa 
bıraktığını kaydetti. Yemenici, yalnız 
insanların bilgisayar oyunlarına ba-
ğımlı olmak, gereksiz alışveriş yap-
mak, çok sık telefonla konuşmak, iliş-
kileri çabuk tüketmek, beklentilerinin 
olmasını beklemek, asosyal olmak ve 
paranoya beslemek gibi özelliklerinin 
olacağını belirtti.  

Seminere katılanların kendilerine 

yalnızlıkla ilgili sorular sormalarını 
isteyen Bahriye Yemenici, yalnızlık 
konusunda neler yapılabileceğine iliş-
kin olarak da şu önerilerde bulundu:

 “Yalnızsanız bir şeyler yapın. Yal-
nızlık herkesin tanıdığı bir duygudur, 
yalnızlığın sonsuza dek sürmeyece-
ğini kendinize hatırlatın. Yaşantınız-
da yaptığınız şeyleri insanlarla ya-
şamaya çalışın. Fırsatları kullanın. 
Başkalarının aramasını beklemeyin, 
siz arayın. Reddedilmeleri kişisel al-
gılamayın. Kendinizi yalnız bir insan 
olarak tanımlamayın.”

Konuşmasında son olarak yaşamı-
mıza bakışımızın nasıl olması gerek-
tiğine değinen Yemenici, yalnızlığı 
aşmanın yanıtının, yaratıcı ve amaçlı 
olmakta yattığını söyledi. Bahriye Ye-
menici “Başımıza ne geldiği önemli 
değildir. Önemli olan başımıza gelen 
şeye nasıl tepki verdiğimizdir.” diye 
konuştu.

Bilal KIR 
■ Üniversitemiz Psikolojik Danışma ve 
Rehberlik Merkezi düzenli olarak ger-
çekleştirdiği seminerlere 10 Ekim günü 
“Girişkenlik” ile devam etti. Seminere 
Psikolojik Danışman Uzm. Işık Sevgi 
Dönmezel konuşmacı olarak katıldı. 

Toplumumuzdaki gençlerin girişken 
bireyler olarak yetişmesini hedefledik-
lerini belirten Dönmezel “Problemleri-
ni çözebilen, kendi ayakları üzerinde 
durabilen gençlerin olmasını istiyo-
ruz.” dedi.

Dönmezel; seminerde girişken 
bir birey hangi özelliklere sahiptir, 

neler yapabilir; girişken bir bireyin 
kendini tanıması, iletişim özellikleri, 
karar verme becerileri, problemlerin 
çözümü, çekingen ve saldırgan dav-
ranışlar ile bu davranışların ayrımı 
üzerinde durdu. Seminerlerin genel-
likle bir sohbet havasında geçtiğine 
değinen Dönmezel, katılımcıların 
kişisel gelişimlerine destek vermeyi 
amaçladıklarını ifade etti. 

Girişkenlik Yanlış Biliniyor

Girişken bir bireyin tanımını da ya-
pan Dönmezel “Toplumumuzda genel-
likle doğru olarak tanımı bilinmeyen 

bu kavramın, bulunduğu ortamda öne 
atılan, bilgisini gözler önüne seren kişi 
anlamına gelmediğini belirtmek iste-
rim.” dedi. Girişken bir bireyi; nerede, 
ne zaman, nasıl konuşacağını, duygu 
ve düşüncelerini nasıl ifade edeceğini 
bilen, kendisi bu duygu ve düşünceleri 
aktarırken karşı tarafı da anlayan, ken-
disinin hangi haklara sahip olduğunu 
bildiği gibi karşı tarafın da o haklara 
sahip olduğunu bilen, eleştirilerinde 
yıkıcılık değil olumlu yaklaşımlar barın-
dıran, kendisini tanıdığı için karşı tarafı 
da değiştirmeye çalışmayan, olduğu 
gibi kabul eden kişi şeklinde açıklayan 

Işık Sevgi Dön-
mezel “Giriş-
ken bir birey, 
yeri geldiğinde 
net bir şekilde 
‘Hayır’ diyebi-
len bir kişi-
dir.” diye 
konuştu. 

Klinik Psikolog 
Bahriye Yemenici

Psikolojik 
Danışman 
Uzm. Işık 

Sevgi 
Dönmezel

Arş. 
Gör. 
Şule 
Demirel 

Girişken birey gerektiğinde hayır diyebilendir

İlk şirketimi daha 10 yaşındayken kurdum

Tara Lemmey
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Prof. Dr. Ali 
Şimşek’e 
büyük onur 
Nadiye YILMAZ 
■ İletişim Bilimleri Enstitüsü Müdürü 
Prof. Dr. Ali Şimşek, merkezi Washing-
ton’da bulunan Uluslararası İletişim 
Derneği (ICA) Eğitim ve Gelişim 
İletişimi Bölümünün Ödül Komitesi 
Başkanlığı’na seçildi.

Komite üyeleri, 2012 yılı için eğitim 
ve gelişim iletişimi alanında ödüllendi-
rilecek olan başarılı akademisyenleri 
ve bilimsel çalışmaları belirleyecek. 
Enstitünün ICA üyesi olduğundan 
bu yana dernek içinde etkin olmaya 
çalıştığını ifade eden Prof. Dr. Ali Şim-
şek “Bu kapsamda öncelikle bilimsel 
çalışmalar için hakemlik görevlerimiz 
oldu. Ardından çeşitli komisyon 
görevlerine katkı sağladık. Son olarak, 
Eğitim ve Gelişim İletişimi Bölümü-
nün dağıtacağı ödüllerin sahiplerini 
belirleyecek seçici kurula davet 
edildik. Kurul üyeleri, kendi arasında 
yaptığı değerlendirmede beni başkan 
seçtiler; üst organlar da onayladı. Bu 
onur verici olaydan kendim, üniver-
sitem ve ülkem adına gurur duyuyo-
rum.” dedi.

İrem DÖNMEZ 
■ Sektörden ve akademiden isimler; 
5 Ekim günü Eskişehir, Bilecik, Kütah-
ya ve Afyon bölgelerindeki mühen-
dislik eğitimini tartışmak üzere bir 
araya geldi. Osmangazi Üniversitesi 
Prof. Dr. Necla Özdemir Konferans 
Salonu’nda gerçekleştirilen panele 
Anadolu Üniversitesi Mühendislik 
Fakültesi Dekan Yardımcısı Doç. Dr. 
Gürsoy Arslan da katıldı.

“Bölgemizde Mühendislik Eğiti-
minin Geleceği” isimli panelin açılış 
konuşmasını yapan Makine Mühen-
disleri Odası Eskişehir Şube Başkanı 
Hakan Ünal “Bu panel ile bölgemiz-

deki üniversitelerimizin mühendis-
lik eğitimi konusunda yaptıkları ye-
nilikleri ve akreditasyon çabalarını 
anlamakla birlikte bölgemizdeki sa-
nayi kuruluşlarının, mühendislik eği-
timinden yana olan beklentilerini ve 
ihtiyaç duyduğu mühendisin profili-
ni anlamaya çalışacağız.” dedi.

“Akademisyenler olarak sektör tec-
rübesi olmadan akademik kanatta 
yer alıyoruz.” diyen Doç. Dr. Gürsoy 
Arslan, bunun sıkıntılı bir konu oldu-
ğunu; çünkü akademisyenler olarak 
sektörde çalışan mühendislerin so-
runlarını anlayamadıklarını belirtti. 
Öğretim üyelerinin ders vermesiyle 

ilgili iyileştirmeler yapılabileceğini 
kaydeden Arslan, eğitmen olmanın 
ve pedagojik eğitimin önemine de-
ğindi. “Kalite güvencesine yönelik 
çalışmaların sürdürülebilir hâle ge-
tirilmesi gerektiğini düşünüyorum.” 
şeklinde konuşan Arslan, bu noktada 
sanayi-üniversite iş birliğinin önemli 
olduğuna dikkat çekti. Üniversitele-
rin gelişmesi için sanayinin desteği-
ne ihtiyaç olduğunu belirten Gürsoy 
Arslan, teknolojinin gelişmesi nok-
tasında da sanayinin üniversiteye 
ihtiyacı olduğunu ifade etti. Anadolu 
Üniversitesi olarak son sınıfların bitir-
me projelerini sanayiyle buluşturmak 

adına sanayi fuarı düzenlediklerini 
dile getiren Doç. Dr. Arslan, bu tarz 
çalışmalarla üniversite ve sektörün 
birbirine yaklaştığını söyledi. Doç. 
Dr. Arslan, iç ve dış paydaşların, sek-
törün ve mezunların stratejik plan 
doğrultusunda ortak noktada buluş-
masının gerektiğine dikkat çekerek 
“Stratejik planların uyumlu olması ve 
yukarıdan aşağıya kademeli olarak 
ilerlemesi önemli.” dedi. Arslan sözle-
rini şu şekilde sonlandırdı: “Doğru işi 
yapacaksınız. O yaptığınız işi de doğ-
ru şekilde yapacaksınız. Mühendisler, 
geleceği şekillendiriyor. Bu yüzden 
mühendislik eğitimi çok önemli.” 

Nadiye YILMAZ 
■ İletişim Bilimleri Fakültesi (İBF) 
2005 mezunu ve Manajans JWT 
Müşteri Direktörü Celil Kaya, 1 Ekim 
günü İBF önünde gençlere yönelik bir 
reklam filmi çekti. İki gün boyunca 
Eskişehir’in değişik yerlerinde çekim 
yaptıklarını söyleyen Kaya “2005 yılın-
da bu üniversiteden mezun olduktan 
kısa bir süre sonra iş hayatına girdim 
ve az zamanda terfi aldım. Bunun 
nedenini de buradan mezun olmaya 
bağlıyorum. Çünkü iş hayatında me-
zun olduğun okulun adı çok önemli. 
Sektörde Anadolu Üniversitesi ismine 
karşı ayrı bir bakış var. Anadolu Üni-
versitesinin bütün bölümlerinde ol-
duğu gibi İBF’de de eğitim çok kaliteli. 
Mezun olacak arkadaşlarımız bunun 
farkını anlayacak. Şunu söyleyebili-

rim ki Anadolu 
Üniversitesin-

den mezun 
olan, hayata 
bir adım 
önde başlı-
yor.” dedi.

Meral TOSUN 
■ Uluslararası İlişkiler Birimi dönem 
başı toplantısı, 5 Ekim günü Öğren-
ci Merkezi Salon 2009’da yapıldı. 
Toplantıya Erasmus koordinatörleri, 
diğer akademik programlar ile Açı-
köğretim Fakültesinin uluslararası 
ilişkiler etkinliklerinde yer alan öğre-
tim elemanları ve Uluslararası İlişkiler 
Birimi çalışanları katıldı. 

Sayıyı Artırmaya Çalışıyoruz

Toplantıda söz alan Rektör Yardım-
cısı Prof. Dr. Ender Suvacı “2010-2011 
eğitim-öğretim yılında, 785 değişim 
sayısı ile Anadolu Üniversitesi Eras-
mus toplam değişim sayısında ülke-
mizde birinci oldu. 2011-2012 yılında 
ise toplam değişim sayısı 855’e ulaştı. 
Gelecek hafta, Balıkesir’de yapılacak 
toplantıda yeni sonuçlar açıklanacak 
ve inşallah ilk üçte yer alacağız. Bu 
arada Erasmus alanında anlaşma 
sayılarımızı artırmaya gayret gösteri-
yoruz ve şu anda da Erasmus progra-
mı 2012-2013’te de güz dönemi için 
yapılan toplam değişim sayımız 443 
civarında. Bunun yanında 23 Avrupa 
ülkesinden 324 üniversiteyle toplam 
622 civarında anlaşmamız var. Bu 
sene Erasmus Personel Değişim Prog-
ramında başvuruları İnternet üzerin-
den alacağız ve değerlendirmeyi de 
skorlama ile yapacağız.” dedi.

Prof. Dr. Suvacı sözlerini şöyle sür-
dürdü:

“Mühendislik Fakültesinde üç bö-
lümümüzde, İnşaat Mühendisliği 
Bölümü ve Endüstri Mühendisliği Bö-
lümünde Western Michigan Üniversi-
tesi ile Elektrik Elektronik Mühendis-
liğinde University of East London ile 
anlaşma imzaladık ve bundan sonra 
programda olan öğrencilerimiz, eğer 
isterlerse ve şartları sağlarlarsa çift 
diploma programlarından faydalana-
caklar. Hatta Endüstri Mühendisliği 
bölümünden iki öğrenci, bu progra-
mın bir parçası olarak şu anda Wes-
tern Michigan Üniversitesine gittiler. 
Şu anda planladığımız çalışmalardan 
bir tanesi de yüksek lisans programı 
olarak çift diploma programı yap-
mak. Bunun için hazırlıklarımız de-
vam ediyor. Sizin bölümlerinizden de 
eğer çift diploma programlarına ilgi 
duyuluyorsa lütfen bizimle iletişime 
geçin, çünkü ekibimiz bu konuda de-
neyim kazandı.” 

Çin İle İlişkiler Önemli

Bir diğer düşüncemiz ise sadece öğ-
rencilerimizi göndermek değil, yaban-
cı öğrencileri de Anadolu Üniversitesi 
kampüsüne çekebilmek. Bunun için 
de Study Abroad Programları yani 
kısa dönemli yaz okulları çok önemli 
olabiliyor. Bunun başarılı bir örneğini 

biz Mühendislik Fakültesinde İnşaat 
Mühendisliği bölümünde yaşadık. Bir 
önceki yıl sadece üç öğrenci gelmişti 
Michigan State Üniversitesinden. İn-
şaat Mühendisliği Bölümü üç öğrenci 
gelmesine rağmen yaz okulu açtı. Bu 
sene bu programa Amerika’dan 19 
öğrenci katıldı. Bu durum, bir önce-
ki sene gelen ve dönen öğrencilerin 
programımızın reklamını iyi yaptığı-
nı ve sonuçta da bize bunun artarak 
döndüğünü ortaya koyuyor. Bu faa-
liyetlerin yanı sıra yapılan birçok ikili 
anlaşmamız var. Geçen yıl 16 tane 
eğitim iş birliği protokolü imzaladık. 
Bunlardan Nanjing Havacılık ve Uzay 
Üniversitesi ile yaptığımız anlaşma 
üzerinde özellikle durmak istiyorum. 
Bu kapsamda bu üniversitenin Ya-
bancı Diller Yüksekokulu dekanı ve 
öğretim üyeleri, Anadolu Üniversite-
sine gelip Çince dersleri veriyorlar. Şu 
ana kadar 170 öğrencimiz bu dersleri 
aldı. Sizler de bundan sonraki süreç-
te öğrencilerinizi yönlendirirseniz bu 
dersi alan öğrenci sayısını daha da 
artırabiliriz. Tabi bunun sonucunda 
da beklentimiz, Üniversitemizde bir 
Konfüçyüs Enstitüsü kurmak. Bu 
enstitüler, Çin dilini ve kültürünü ta-
nıtmayı amaçlayan enstitüler, Ankara 
ve İstanbul’da var. Eskişehir gibi küre-
sel ilişkileri çok yoğun olan bir şehirde 
açılımları çok fazla olabilecek bir mer-

kez olmasından dolayı Eskişehir’in ve 
Anadolu Üniversitesinin buna layık 
olduğunu düşünüyorum. İnşallah ge-
lecek sene burada Konfüçyüs Enstitü-
sünün açılışını da sizlerle paylaşırız.” 

Toplantı sonrasında gerçekleşen 
yemeğe katılan Rektör Prof. Dr. Da-
vut Aydın, Çin ile kurulacak ilişkilerin 
önemine dikkat çekerek öğrencilerin 
bu konuda algılarının açık olması 
gerektiğini söyledi. Aydın “Anadolu 
Üniversitesi olarak birçok uluslararası 
üniversiteler gibi Çin’le de ilişkilerimiz 
var. Çin’de havacılık alanında iş birli-
ğimiz sürüyor. Bu proje kapsamında 
yabancı hocalarımızı getirdik. Bu iş 
birliğini daha da geliştirmek adına 
bizden bir Konfüçyüs Enstitüsü kur-
mamız istendi. Biz de buna çok sıcak 
baktık. Bu alandaki iş birliğimiz yürü-
yor şu anda. 16 Ekim'de Çin’e gidece-
ğiz. Orada da daha detaylı iş birlikle-
rini görüşmüş olacağız. Çin, 21’inci 
yüzyılın dünya devidir. Hiç kimse 
Çin’e sırtını dönemez. Bu nedenle 
ilişkilerimizi sadece kültürel anlamda 
değil bilimsel anlamda da geliştirmeyi 
planlıyoruz. Konfüçyüs Enstitüsü bu-
nun önemli bir adımı olacaktır.” dedi.

İletişim Bilimleri Fakültesi Dekanı 
Prof. Dr. Nezih Orhon da konuşma-
sında öğrencilerin Erasmus yoluyla 
kendilerine ait bir açı geliştirmeleri 
gerektiğini vurguladı. 

Prof. Dr. 
Ender 
Suvacı

Üniversitemiz 
mezunları 1-0 
önde başlıyor

Üniversite ve sanayinin birbirine ihtiyacı var

Celil Kaya

Üniversitemize ‘Konfüçyüs 
Enstitüsü’ kuruluyor

Prof. Dr. 
Ali Şimşek
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Günsu UYANIK 
■ Anadolu Üniversitesi Türk Patent 
Enstitüsü Bilgi ve Doküman Birimi 
tarafından düzenlenen “Patent 
Farkındalık Sistemi” konu-
lu seminer, 11 Ekim günü 
Eczacılık Fakültesi Prof. Dr. 
İhsan Sarıkardeşoğlu Salo-
nu’nda gerçekleşti. Semine-
re konuşmacı o l a r a k 
katılan Pa-
tent Uzma-
nı Mustafa 
G ü n e y 
Çalışkan; 
patent 

tanıtımı, patent alma koşulları, buluş 
sahibinin dikkat etmesi gereken koşul-
lar, patent sahibinin hakları ve patent 

almanın faydalarının yanı sıra 
patent alma süreci ve patent 
alma konusunda bilgiler ak-
tardı.

Çalışkan, patent ve dikkat 
edilmesi gerekenler hakkın-

da şunları söyledi:
“Patent; sınırlı bir süre 

için başkaları tara-
fından buluşun 

izinsiz olarak üre-
tilmesini, 
kullanıl-

masını veya satılmasını engelleme yo-
luyla sahibine tanınan tekel hakkıdır. 
Patent almak için yalnızca fikrinizin 
olması yetmez. Ayrıca buluş sahibinin 
buluşu, çözdüğü problemden daha ka-
rışık olmamalıdır.” dedi.

Patent için başvuru yapmadan önce 
buluş sahibinin buluştan söz etme-
meye dikkat etmesi gerektiğinin altını 
çizen Çalışkan “Buluş sahibinin proble-
mi iyi anlaması ve ona göre çözüm bul-
ması gerekir.  Patent belgesi, bir bulu-
şun üretilmesi ya da uygulanması için 
verilen bir izin değildir. Patent almanın 
faydaları; piyasada güçlenme, rekabet 
avantajı, taklidi önleme, rakipleri engel-

leme, davaları önleme ve pazarlıklarda 
kullanımdır.” dedi.

Patent alma süreci başlığında ise 
uygun bir başvuru ile 1-2 yıl içerisinde 
patent belgesi, 9-12 ay içerisinde de 
faydalı model belgesi alınabildiğini ifa-
de eden Mustafa  Güney Çalışkan; ko-
ruma, başvuru yapılan andan itibaren 
sayılacağı için süreç devam ederken 
hak kaybı yaşanmayacağını kaydetti.
Patentin bir kalite göstergesi olmadığı-
nı belirten Çalışkan, bir buluşun patent 
belgesi almış olmasının yenilik göster-
gesi olduğunu ve bilinen teknikten 
açıkça farklı olduğunu simgelediğine 
dikkat çekti.

Aykut AYTAÇ 
■ Eczacılık Fakültesi Kalite Yönetim 
Masası ve Kalite Grubuna, Türkiye 
Kalite Derneği (KALDER) tarafından 
“ISO 9001:2008 Temel Eğitimi”, “ISO 
9001:2008 Dokümantasyon Eğitimi” 
ve “ISO 17025 Deney ve Kalibrasyon 
Laboratuvarlarının Akreditasyon Te-
mel Eğitimi” verildi.

5-29 Eylül günleri arasında gerçek-
leştirilen ve 22 öğretim elemanı ile 
fakülte sekreterinin tam gün katıldığı 
eğitimin ardından KALDER tarafından 
yapılan bağımsız sınav sonucu 70’in 
üzerinde puan alan katılımcılara başa-
rı sertifikaları törenle verildi. 

Törene Rektör Prof. Dr. Davut Ay-
dın, Rektör Yadımcısı Prof. Dr. Mustafa 
Cavcar ve KALDER Eskişehir Şube Baş-
kanı Dr. Burak Erdinç de katıldı.

Eczacılık Fakültesi Dekanı Prof. Dr. 
Yasemin Yazan, bu program için 2 yıl-
dır hazırlık yaptıklarını ve bu kalite bel-
gesinin önemli olduğunu söyledi. Prof. 
Dr. Yazan “KALDER Eskişehir Şubesi 
ile birlikte özel bir eğitim programı 
gerçekleştirdik. Fakültemizde oluştur-
duğumuz  ‘Kalite Yönetim Masası’ ve 
‘Kalite Grubu’ ile birlikte bu eğitim ger-
çekleştirildi. Eğitim çok verimli geçti. 
Arkadaşlarım, bu eğitim sonucu üstün 
başarıyla sertifikalarını aldılar.” dedi. 

Akademik Değerlendirme ve Kalite 
Geliştirme Kurulunun (ANADEK) yö-
neticiliğini yaptığı için duyduğu mut-
luluğu dile getiren Rektör Yardımcısı 
Prof. Dr. Mustafa Cavcar da “Hepinizin 
de bildiği gibi stratejik planımızdaki 
amaçlarımızdan bir tanesi, bütün bi-
rimlerimizin akreditasyonu ve kalite 
açısından belgelendirilmesidir. Yıllar-
dan beri hep Mühendislik Fakülte-
sinde bu konuşuluyordu; ama diğer 
birimlerimiz bir türlü bu anlamda ça-
lışmalara başlayamamıştı. Fa-
kat son zamanlarda bir yarış 
başladı. Çok da güzel oldu. 
Ümidimiz tabi bunun 

b ü t ü n 
üniver-
s i teye 
yayıl-
ması-
dır.” diye 
konuştu.

Haber Merkezi 
■ Açıköğretim Fakültesi, öğrencileri 
için hazırladığı kitapları 3 yıl içinde 
elektronik kitaba dönüştürerek 
yılda yaklaşık 350 bin ağacın kesil-
mesini önleyecek. 

Rektör Prof. Dr. Davut Aydın; 
dünyada hızlı bir değişim ve 
dönüşüm yaşandığını, bundan 
sektörlerin etkilendiğini kaydetti. 
Bu değişim sonucu yükseköğretime 
talebin artığını ifade eden Prof. Dr. 
Aydın “Bu öğretimde çeşitlenmeler 
var. Büyük bir rekabet dönemi-
ne girildi. Kamusal kaynaklar da 
azalıyor. Daha çok kaynak yara-
tılması ve kaynakların daha etkin 
kullanılması gerekiyor.” dedi. Prof. 
Dr. Aydın, Anadolu Üniversitesinin 
şu anda 81 ilde 15 bin kişiye eş 
zamanlı gözetimli sınav gerçekleş-
tirdiğine işaret ederek sınavları da 
on-line yapma sürecini işlettiklerini 
belirtti. 

Toplumun Hizmetinde

Anadolu Üniversitesinde yeni bir 
değişim ve dönüşüm sürecinin baş-
ladığını vurgulayan Prof. Dr. Aydın, 
şöyle konuştu:

“Açıköğretim Fakültesi kitapla-
rında yenilenme süreci başlattık. 
Toplam 523 olan kitap sayımız, üç 
yıl içinde 1037’ye yükseldi. Başarılı 
bir şekilde bu süreci götürürken 
karşımıza maliyet çıktı. 2012-2013 
ders yılı için 20 milyon adet kitap 
basmakla karşı karşıya kaldık. Bu, 
yaklaşık 20 bin top kâğıt anlamına 
geliyor. Bir ton kâğıt için 17 ağaç 
tüketildiği varsayılırsa yaklaşık 350 
bin ağacı her yıl tüketme anlamına 
geliyor. Kâğıdın yüzde 90’ını da ithal 
ettiğimiz düşünüldüğünde bu, cari 
açık anlamına geliyor. Bu yüzden 
kâğıt kitabı atmaya karar verdik. Bu 
çok zor bir karar. Bunu gerçekleşti-
rebilmek için teknolojik altyapımızı 
yeniledik. Eğitimcileri, eğitmek üzere 
160 kişilik bir kadro kurduk. Bütün 
bu kitapları elektronik ortama taşı-
ma sürecini başlattık. Bunları Türki-
ye'de okuyan bütün öğrencilerin ve 
toplumun hizmetine sunacağız.”

Üç Yıl Sonra Kâğıt Olmayacak

Açıköğretim sistemi içindeki 
bütün kitapları 3 yıl gibi bir süre 
içinde kademeli olarak elektronik 
kitaba dönüştürme sürecine baş-
ladıklarına dikkat çeken Prof. Dr. 
Aydın şöyle devam etti: 

“Bu yıl 150 kitabı elektronik 
kitaba dönüştürüyoruz. Bu kitap 
bir PDF ve CD değil; içinde animas-
yon var, grafik var, fotoğraflar var. 
Kitaplar, yazarının kitabın içeriğini 
belirten bir konuşmasıyla başlıyor. 
Sonunda kendinizi sınama süreçleri 
var. 3 yıl sonunda ‘kâğıt’ diye bir 
şey kalmayacak. Türkiye’deki örgün 
üniversiteler içinde yeni bir model 
kurmuş oluyoruz. Bu anlamda fev-
kalade önemli. Yıllık kâğıt maliyet 
tasarrufumuz, 100 milyon liradır. 
Bu maliyeti de Ar-Ge çalışmalarına 
kaydırma gibi bir çabanın içinde 
olacağız. Anadolu Üniversitesi ola-
rak burada bir ilke de imza atmış 
olacağız.” 

Tüm 
üniversitelere 
örnek olacak 
bir proje

Haber Merkezi

■ Fen Fakültesi İstatistik Bölümü ta-
rafından düzenlenen “8. Ulusulara-
rası İstatistik Günleri Sempozyumu” 
11-13 Ekim günleri arasında gerçek-
leştirildi. Etkinlik, bundan önce ger-
çekleştirilen 7. Ulusal İstatistik Günleri 
sempozyumdan farklı olarak bu yıl ilk 
kez uluslararası  bir nitelik kazandı. 
Atatürk Kültür Merkezi’nde gerçekleş-
tirilen sempozyum, 20 üniversiteden 
300 kişiyle uluslararası anlamda en 
fazla katılımcının yer aldığı sempoz-
yum olarak da dikkat çekti. İstatistik 
Günleri’nde 216 bildiri sunuldu. 

Sempozyumun açılış konuşmasını 
yapan Fen Fakültesi İstatistik Bölüm 
Başkanı Prof. Dr. Memmedağa Mem-
medli “1998 yılından bu yana iki yılda 
bir İstatistik Bölümü tarafından ger-
çekleştirilen Ulusal İstatistik Günleri 
Sempozyumu, bu yıl ilk defa ulusla-
rarası boyuta taşınmıştır. Bu tarz bi-
limsel etkinlikler, bilimsel çaışmaların 
sunulduğu ve tartışıldığı yerler olması 
dışında aynı veya benzer alanlarda 

çalışan bilim insanlarının birbirleriyle 
tanışmalarına ve kaynaşmalarına ola-
nak sağlamaktadır.” dedi.

Rektör Yardımcısı Prof. Dr. Ender 
Suvacı da konuşmasında Anadolu 
Üniversitesinin eğitim vizyonu ve 
bilimsel çalışmaları hakkında bilgiler 
aktardı. 

Global Kampüs

Son 10 yılda Anadolu Üniversite-
sinin uluslararası çalışmalarıyla ve 
deneyimleriyle araştırma üniversite-
si olduğunu belirten Prof. Dr. Suvacı 
şunları söyledi: “Bugün fakültemizin 
üyeleri, ulusal ve uluslararası alanda 
490 tane proje yönetiyor. Aynı za-
manda bilimsel araştırmaları destek-
liyor. Bu tarz bilimsel araştırmaları 
desteklememiz, hem fakültelerdeki 
bilim adamlarını hem de diğer üni-
versitelerdeki bilim adamlarını bir 
araya getirerek ortaklaşa çalışma 
olanağı sağlıyor. Anadolu Üniversitesi 
Bakü’den Brüksel’e global bir kampü-
se sahip. Uluslararası organizasyonlar 

bizim odak noktamız.” 
Ender Suvacı, Anadolu Üniversitesi-

nin Erasmus değişim programındaki 
en aktif üniversitelerden biri olduğu-
nu sözlerine ekledi. 

Rektör Prof. Dr. Davut Aydın da 
konuşmasında “Dünya çok hızlı bir 
rekabet ortamına doğru gitmektedir. 
Bunun bilincinde olan Anadolu Üni-
versitesi yönetimi olarak bundan 2,5 
yıl önce kendimizi rekabet şartlarına 
hazırlamak, değişen dünya koşulları 
içerisinde yaptığımız işleri uluslara-
rası standartlarda yapmak amacıyla 
tepeden tırnağa bir değişim projesi 
başlattık. Önce bütün vizyonumuzu, 
stratejik hedeflerimizi, alt hedeflerimi-
zi yeniledik. ‘Yaşam Boyu Öğrenme’ 
merkezli bir dünya üniversitesi olarak 
bunu  kendimize vizyonumuz olarak 
belirledik. Bu, Anadolu Üniversitesi-
nin 50 yılı aşkın birikimlerinin üç ke-
lime ile özetidir.” dedi.

8. Uluslararası İstatistik Günleri 
Sempozyumu kapsamında 13 Ekim 
günü istatistiğin sorunlarının ele alın-

dığı bir de panel düzenlendi.
Panele Anadolu Üniversitesi İstatis-

tik Bölüm Başkanı Prof. Dr. Memme-
dağa Memmedli, Orta Doğu Teknik 
Üniversitesi İstatistik Bölümü Başkanı 
Prof. Dr. Öztaş Ayhan, Gazi Üniversitesi 
İstatistik Bölümü Başkanı Prof. Dr. Re-
şat Kasap, İstanbul Aydın Üniversitesi 
İstatistik Bölüm Başkanı Prof. Dr. Ad-
nan Mazmanoğlu, Dokuz Eylül Üni-
versitesi İstatistik Bölüm Başkanı Prof. 
Dr. Can Cengiz Çelikoğlu, 19 Mayıs Üni-
versitesi İstatistik Bölüm Başkanı Doç. 
Dr.Mehmet Ali Cengiz, Mimar Sinan 
Güzel Sanatlar Üniversitesi İstatistik 
Bölüm Başkanı Prof. Dr. Gülay Kıroğ-
lu, Hacettepe Üniversitesi İstatistik 
Bölüm Başkanı Prof. Dr. Hülya Çıngı, 
Çukurova Üniversitesi İstatistik Bölüm 
Başkanı Prof. Dr. Selahattin Kaçıranlar 
ve  Eskişehir Osmangazi Üniversitesi İs-
tatistik Bölüm Başkanı Prof. Dr. Veysel 
Yılmaz konuşmacı olarak katıldı.

Patent almak için fi kir sahibi olmak yetmez

Eczacılık’ta sertifika töreni 

 a Ayrıntılar için...
http://e-gazete.anadolu.edu.tr

İstatistik Günleri uluslararası boyuta taşındı

Prof. Dr. 
Mustafa Cavcar

Mustafa 
Güney 
Çalışkan
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■ “Açıköğretim’de e-Kitap” projesini 
açıklar mısınız?

Anadolu Üniversitesi Açıköğretim 
Sistemi 2 yıldır bir dönüşüm içerisin-
de. Yıllık sistemden dönemlik kredili 
sisteme geçiş yapan açıköğretim 
sisteminde hemen hemen 
tüm ders içerikleri yenilen-
di. Bu kapsamda ders 
sayısı toplam 1027 gibi 
rakamlara çıktı. Ders 
içeriklerinin yenilen-
mesi, fakültemizin 
elektronik ortam-
da yer alan içerik-
lerin de yenilen-
mesini zorunlu 
hâle getirmiştir. 
Bu amaçla hem 
İnternet orta-
mında yer alan 
içerikleri güncel-
lemek hem de 
daha ileride daha 
esnek kullanımı 
sağlayacak etkile-
şimli kitap projesine 
başladık. E-kitap 
olarak isimlendir-
diğimiz bu ürün, 
ders kitaplarımızın 

içeriğini birebir sağlamanın yanında 
öğrencinin mobil olarak ulaşabileceği; 
içerisinde çeşitli etkileşim, video, ses 
ve dış kaynaklara ulaşım imkânı sağ-
layan öğretim ortamıdır. Bu sayede 
öğrencilerimiz fiziksel ders kitaplarına 
bağlı kalmadan zaman ve mekân ba-
ğımsız ders çalışabilecek. E-kitap pro-
jemiz, bu yıl 75 güz ve 75 adet bahar 
döneminde olmak üzere toplam 150 
ders için hazırlanmaktadır.

■ Peki dezavantajları var mı?
Geliştiriciler olarak bizlerin ve kul-

lanıcılar olarak öğrencilerimizin çok 
alışkın olmadı-

ğı tab-

let bilgisayarlarda daha 
verimli olarak kullanılan 
e-kitaplar, ilk kullanımda 
verimsiz olabilmekte. An-
cak kitaplar için hazırladı-
ğımız özel simge ve kulla-
nım kılavuzları sayesinde 
bu süreç kısaltılabilmek-
tedir. Bir diğer dezavantaj 
da fiziksel olarak kâğıt ve 
kalem ile çalışmaya alış-
kanlığı olan, yeni tekno-
lojilere yatkın olmayan 
öğrenci grubumuzun bu 
kitaplara alışma süreci-
dir. İleride fiziksel kitabın 
basılmayacağını düşünürsek uyumda 
sıkıntı duyan bu kitleye fiziksel kitabı 
alma seçeneği sunulabilir.

Avantajları

■ Ne gibi yenilikler sağlıyor?
En önemli yeniliklerden 

biri, öğrenme materyalle-
rinin tablet bilgisayarlar 
için geliştirilmesi. Tablet 
bilgisayarlar, olduk-
ça hızlı yaygınlaşan; 
kullanımı, taşınması 
kolay yeni teknoloji 
kürünler. Öğrencile-
rimizin dersle ilgili 
malzemeleri daha 
etkin kullanımını sağ-
layacak bu ortamlar 
,çok yakında kitapla-
rımızın yerini alacak. 

Kitaplarımızın bu for-
matta ulaştırılma-
sının öğrencilere 
sağlayacağı birçok 
faydanın yanında 

yönetimsel olarak da 
kitabın güncel-
lenmesi,  yayım-

lanması, öğrenciye ulaştırılmasında 
büyük avantajlar sağlayacak. 

■ Her kademeden öğrenci var. Bun-
ların erişimi için nasıl bir yol izliyorsu-
nuz?

Anadolu Üniversitesi Açıköğretim 
Sistemi, öğrencileri için birçok farklı 
hizmetler sunuyor. E-öğrenme, bu 
hizmetlerden biri. Öğrencilerimiz, İn-
ternet ortamından basılı kitaplarının 
elektronik versiyonuna ulaşabilmek-
te, deneme sınavları ile kendilerini 
sınayabilmekte ve etkileşimli kitaplar 
sayesinde daha etkili bir öğrenme or-
tamına kavuşacaklar. E-kitap hizmet-
lerimiz; sadece belirli bir cihaz ya da 
işletim sisteminde değil IOS, Android 
ve Windows işletim sistemleri ile çalı-
şan tablet bilgisayarlar ve masaüstü 
bigisayarla uyumludur. Bir diğer özel-
lik ise bu malzemenin bir kerede tab-
let bilgisayara indirilerek daha sonra 
İnternete ihtiyaç olmadan çalışmasını 
sağlayabilecek yapıda olmasıdır.   

■ Bir model olacağını düşünüyor mu-
sunuz?

Günümüzde mobil teknolojilerinin 
gelişmesi ve yaygınlaşması, iş yapma 

biçimlerimizi ve hayatımızı değiştiri-
yor. Biz de buna uyumlu olarak kendi 
modelimizi geliştiriyoruz. Normalde 
örgün sistemlerde ya da öğrenci sayı-
sı daha az olan sistemlerde daha özel 
modeller türetilebiliyor. Fakat biz kitle 
eğitimi yaptığımız için bütün öğrenme 
sistemlerimizi buna göre tasarlıyoruz. 
. Bilgisayar Destekli Eğitim Biriminin 
tasarladığı ve yüksek öğrenci sayıla-
rına hizmet verecek şekilde optimize 
edilmiş öğrenme yönetim sistemlerini 
kullanmaktayız.  

■ Bu proje üniversiteye ne gibi bir  kat-
kı sağlayacak?

Yeni bir model olan e-kitap projesi 
henüz başlangıç  aşamasında . İlk 75 ki-
tap ile birlikte oldukça önemli tecrübe 
kazandık. Öğrenme malzemelrinin üre-
timinde kullanılablecek medyaların yer 
aldığı sayısal kütüphaneler oluşturmak-
tayız. Bu kütüphanede yer alan resim, 
çizim, fotoğraf, karikatür ve videolar 
önümüzdeki dönemlerde geliştirilecek 
ürünler için bir havuz oluşturacaktır. 
Fiziksel kitap basımı için harcanan mali 
ve doğal kaynakların korunması, hem 
ülkemiz hem de dünya için  önemli bir 
katkı olacaktır.

Sistemi 2 yıldır bir dönüşüm içerisin-
de. Yıllık sistemden dönemlik kredili 
sisteme geçiş yapan açıköğretim 
sisteminde hemen hemen 
tüm ders içerikleri yenilen-
di. Bu kapsamda ders 
sayısı toplam 1027 gibi 
rakamlara çıktı. Ders 
içeriklerinin yenilen-

şimli kitap projesine 

ders kitaplarımızın 

ğı tab- basılmayacağını düşünürsek uyumda 
sıkıntı duyan bu kitleye fiziksel kitabı 
alma seçeneği sunulabilir.

Avantajları

■ Ne gibi yenilikler sağlıyor?
En önemli yeniliklerden 

biri, öğrenme materyalle-
rinin tablet bilgisayarlar 
için geliştirilmesi. Tablet 
bilgisayarlar, olduk-
ça hızlı yaygınlaşan; 
kullanımı, taşınması 
kolay yeni teknoloji 
kürünler. Öğrencile-
rimizin dersle ilgili 
malzemeleri daha 
etkin kullanımını sağ-
layacak bu ortamlar 
,çok yakında kitapla-
rımızın yerini alacak. 

Kitaplarımızın bu for-

yönetimsel olarak da 

Göze ÇİÇEK

■ Anadolu Üniversitesi Uydu ve Uzay 
Bilimleri Araştırma Enstitüsü ve Tür-
kiye Mimar ve Mühendisler Odaları 
Birliği (TMMOB) İnşaat Mühendisleri 
Odası Eskişehir Şubesi iş birliği ile dü-
zenlenen “Afet ve Deprem Bilincinin 
Oluşturulması” isimli serginin açılışı, 
12 Ekim günü Espark Alışveriş Merke-
zi’nde gerçekleşti. Sergideki görseller, 
Enstitü Müdür Yardımcısı Prof. Dr. Yü-
cel Güney tarafından yönetilen İnşaat 
Mühendisliği Bölümü öğrencilerinden 

ve inşaat mühendislerinden oluşan bir 
ekip tarafından hazırlandı. Serginin 
açılışına Rektör Yardımcısı Prof. Dr. 
Naci Gündoğan ile Tepebaşı Belediye 
Başkanı Dt. Ahmet Ataç da katıldı.

Üniversitelere Görev Düşüyor

Uydu ve Uzay Bilimleri Araştırma 
Enstitüsü Müdür Yardımcısı ve Doğal 
Afetler ve Yer Bilimleri Birimi Araş-
tırmacısı Prof. Dr. Yücel Güney, açılış 
konuşmasında; deprem ülkesi Türki-
ye’de halkın oturduğu binalar konu-

sunda çok bilinçli olması gerektiğini 
belirterek bu bilincin kazandırılması 
konusunda üniversitelere önemli gö-
revler düştüğünü söyledi.

Kentsel dönüşüm çalışmaları ko-
nusunda görüşlerini aktaran Uydu 
ve Uzay Bilimleri Araştırma Enstitüsü 
Müdürü Prof. Dr. Alper Çabuk  da şun-
ları söyledi:

“Sağlam binaların inşa edilmesini 
öngören bu dönüşüm, sağlıksız ve 
niteliksiz yapı stoğunun dönüştürül-
mesi ve sağlıklı hâle getirilmesi için 

önemli bir fırsattır; ancak bu fırsat, oy 
ve rant kaygısıyla yürütülmemelidir. 
Kentsel dönüşüm faaliyetlerinin kent-
lerimizin daha güvenli olabilmesi ve 
daha nitelikli kentlerin oluşabilmesi 
için bu konuda bilimsel verilere dayalı 
mühendislik, planlama ve tasarım ça-
lışmalarının yapılması çok önemlidir. 
Ancak halkın da kullandığı yapıların 
güvenilir olup olmadığı konusunda az 
da olsa fikir sahibi olmaları, bu konu-
da başlatılmaya çalışılan faaliyetlere 
hız kazandıracaktır. Eskişehir kent 

merkezindeki yapı stoğu niteliksiz-
dir ve zemin koşulları da iyi değildir. 
Ancak Eskişehir halkı da bu konuda 
yeteri kadar bilgili olmadığı için Eski-
şehir’de bu konu üzerinde ciddi bir 
girişimde bulunulmamaktadır. Halk, 
kamu idarelerine dönüşüm konusun-
da yönlendirici olmalıdır. Yerel yöne-
timlerin afet zararlarının önlenmesi ve 
azaltılması amacıyla kent merkezinde 
yapılacak kentsel dönüşüme önem 
verme konusunda Eskişehir halkı ol-
dukça şanslıdır.”

Açıköğretim Fakül-
tesinde uygulamaya 
konacak olan e-kitap 

projesi ile dersler ve eğitim-
ler elektronik hâle geliyor. Bir 
milyonu aşkın öğrencisine her yıl 
milyonlarca kitap basan Anadolu 
Üniversitesi, bu sayede hem mali-
yetten hem de kâğıt tüketiminden 
kâr sağlayacak.  Açıköğretim 
Fakültesi Dekan Yardımcısı Yrd. 
Doç. Dr. Sinan Aydın sorularımızı 
yanıtladı.

Tolga YAŞAR
Açıköğretim Fakültesi Dekan Yardımcısı Yrd. Doç. Dr. Sinan Aydın:

Yrd. Doç. Dr. 
Sinan Aydın

AÖF kitapları e-kitaba dönüşüyor

Binalar konusunda bilinçli olmalıyız
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‘Yeni Türk 
Ticaret 
Kanunu 
Rehberi’ 
yayımlandı

 Tümsev SAYAR 
■ Eskişehir Sanayi Odası başkan adayı 
Nebi Hatipoğlu ve Gazi Üniversitesi Öğ-
retim Üyesi Prof. Dr. Şükrü Kızılot,11 
Ekim günü “Yeni Türk Ticaret Kanunu 
(YTTK)” hakkında sanayicilere bilgi ver-
di. Anadolu Üniversitesi Atatürk Kül-
tür ve Sanat Merkezi’nde  gerçekleştiri-
len toplantıya Eskişehirli sanayiciler ve 
iş dünyası büyük ilgi gösterdi. 

Nebi Hatipoğlu, toplantıda yaptığı 
konuşmada dünyada ticaret ve onun 
gerçekleştiriliş biçiminin değişmekte 
olduğuna dikkat çekti ve gelişen tekno-
loji ile birlikte bu değişime uyum sağ-
lamanın önemine değindi. Hatipoğlu 
“Bu gelişim sürecinde asıl önemli konu, 

bu gelişmelere yön verebilmektir. Biz 
sanayicilerin ilk ödevi, bu gelişmeleri 
bilmek ve bunlara adapte olmaktır. Bu 
değişimlere yön vermek bizim asıl göre-
vimiz olmalıdır. Bunu gerçekleştirmek 
için ise bilgilenmek şarttır.” dedi.

Prof. Dr. Şükrü Kızılot da konuşma-
sında Yeni Türk Ticaret Kanunu’nun 
olumlu ve olumsuz yönleri hakkında 
bilgi verdi. Kızılot “Yeni YTTK değişen 
dünya ve Türkiye koşulları, günümüz 
mevzuat ve teknolojisine uyum, şeffaf-
lık ve şirketlerin sağlıklı denetimi gibi 
olumlu özellikler taşıyor. Ayrıca büyük 
bir ihtiyaç olduğunu da düşünüyorum. 
TBMM’de iktidar ve muhalefet partile-
rinin onayını da alarak jet hızıyla geçti 

ve 1 Temmuz’da yürürlüğe girdi. İlk 
olarak şirketleri ve şahısları ilgilendiren 
çok önemli değişiklikler var. Bazı para 
cezaları ve hapis cezaları da var, bunla-
ra dikkat edilmesi gerekiyor. Avans ve 
kâr dağıtılabilmesi konusunda; kâr var-
sa dağıtılabilir, şirket genel kurulunca 
karar alınması ve kararı izleyen en geç 
6 hafta içinde de ödenmesi gerekiyor. 
Ana sözleşmede de yer verilmesinde 
yarar var. Anonim şirketlerin ve limited 
şirketlerinin 1 Temmuz 2013 tarihine 
kadar sözleşmeleri YTTK’ye uyumlu 
hâle getirilmelidir. Bunun için YTTK’nin 
şirketler yönünden incelenmesi ve 
değişikliklerin bilinmesi gerekli. Tek ki-
şilik anonim şirket veya limited şirketi 

kurulabilir. Önceden insanlar ‘Güvenilir 
beş adamı nereden bulacağım?’ diye 
soruyordu. Artık yönetim de tek kişi 
olabilecek, ortak gerekmeyecek.” diye 
konuştu. 

Tümsev SAYAR 
■ Hukuk Fakültesinden Yrd. Doç. Dr. 
Neval Okan ve Uzm. Ezgi Başak Demi-
rayak’ın katkıları ve İletişim Bilimleri 
Fakültesi Öğr.Gör. Levent Özkoçak ile 
Eskişehir Sanayi Odası (ESO) başkan 
adayı Nebi Hatipoğlu’nun destekleriyle 
hazırlanan “Yeni Türk Ticaret Kanunu 
Rehberi” adlı kitap piyasaya çıktı. 1 
Temmuz 2012 tarihinde yürürlüğe 
giren Türk Ticaret Kanunu’nun Eskişe-
hir sanayicileri ve KOBİ’leri tarafından 
doğruca ve kolayca anlaşılabilmesi, 
böylelikle de ticari hayatın düzen 
içinde devam edebilmesine yardımcı 
olabilmek amacıyla hazırlanan kitap; 
ticaretle uğraşan herkesin karşısına 
çıkabilecek Çek Kanunu değişiklikleri-
ne de yer veriyor.

Eski ve Yeni Yasayı Karşılaştırdık

Yrd. Doç. Dr. Neval Okan “6102 
sayılı Ticaret Kanunu’nda 6535 sayılı 
Kanun’la yapılan değişikliklere de yer 
vererek, faydalı bir çalışma olacağı 
düşüncesiyle kitapçığı hazırladık. Bu ki-
tapçığı hazırlarken öncelikle bu konuda 
yapılmış olan rehberleri inceledik. Bize 
göre hepsi güzel hazırlanmıştı. Biz biraz 
farklı olsun istedik. Bu noktada dizaynı 
ile ilgili olarak Levent Özkoçak bize 
yardımcı oldu. Ezgi Başak Demirayak 
ile birlikte kitapçıkta hangi konulara yer 
vereceğimizi belirledik. Kitapçık, içinde 
yer alan konuların bulunması kolay 
olsun diye fihrist şeklinde hazırlandı. 
6102 sayılı yeni ‘Türk Ticaret Kanunu’ 
ve sonrasındaki değişiklik-
leri ortaya koyduk. 
Bir nevi eski ve 
yeni Türk Ti-
caret Kanunu 
karşılaştırması 
yaptık.” diye 
konuştu. 

Gökhan AKKURT 
■ “Avrupa Birliği Eğitim ve Hayat 
Boyu Öğrenme Programlarından 
Gruntuing Çalışma Grupları” kap-
samında 7-13 Ekim günleri arasın-
da Avrupa’nın çeşitli ülkelerinden 
Eskişehir’e gelen 20 kişilik bir grup, 
9 Ekim günü Üniversitemizi ziyaret 

etti. Konuk gruba Uluslararası Aka-
demik Birimler Koordinatörü Yrd. 
Doç. Dr. Özgür Yıldırım, Rektörlük 
Toplantı Salonu’nda Üniversitemizi 
tanıtan bir sunum gerçekleştirdi.

Sunumun ardından Türkiye ve 
Türk kültürü ile ilgili düşüncelerini 
ve izlenimlerini dile getiren konuk-

lar, Türkiye’de yemek kültürünün 
kendilerini etkilediğini ve bu sayede 
farklı birçok lezzeti tatma fırsatları 
yaşadıklarını söyledi. Grup üyeleri 
daha sonra Bilgisayar Uygulama 
ve Araştırma Merkezi’ni, TRT Okul 
stüdyoları ile Kütüphane ve Dokü-
mantasyon Merkezi’ni gezdi.  

KARİYER KULÜBÜ YENİ 
YÖNETİMİNİ SEÇTİ ■ “Sektör 
Buluşmaları, Kişisel Gelişim Zirvesi” 
gibi etkinlikleriyle üniversite öğ-
rencilerini profesyonel iş yaşamına 
hazırlamayı misyon edinen Ana-
dolu Üniversitesi Kariyer Kulübü 
5. Olağan Genel Kurul Toplantısı’nı 
gerçekleştirdi. Kongre Merkezi Mavi 
Salon’da 8 Ekim günü bir araya 
gelen kulüp üyeleri, 2012-2013 
dönemi yönetim kurulu üyelerini 
seçimle belirledi.

İLETİŞİM KULÜBÜNDEN YILIN 
İLK TOPLANTISI ■ İletişim Kulübü, 
2012-2013 döneminin ilk toplantı-
sıyla dinamik bir başlangıç yaptı. On 
yılı aşkın bir süredir var olan ve gele-
nekselleşen “Kampüste Reklam Var” 
ile “CMYK Gazete Günleri” gibi et-
kinliklere imza atan İletişim Kulübü, 
yeni dönem içerisinde yapacağı tüm 
yenilik ve etkinliklerin heyecanını 
tüm katılımcılar ile paylaştı. 10 Ekim 
günü, İletişim Bilimleri Fakültesi 
E 012 no.lu derslikte gerçekleşen 
toplantıya bu yıl da diğer yıllarda 
olduğu gibi ilgi oldukça yoğundu.

ARJANTİN TANGO GRUBUNDAN 
İLK TOPLANTI  ■ Dans Kulübü 
Arjantin Tango Grubu, bu dönem 
sonunda yapacakları müzikal 
gösterinin ilk toplantısını düzenledi. 
Öğrenci Merkezi’nde 8 Ekim günü 
yapılan toplantıda Arjantin Tango 
Grup sorumlusu ve Engelliler En-
tegre Yüksekokul Öğretim Görevlisi 
Alemdar Sungar, daha önce böyle 
bir çalışmanın olmadığını belirte-
rek bu dönem verilecek eğitimin 
sonucunu görmek ve göstermek için 
bir müzikal düzenleneceğini söyledi. 
Sungar, bu müzikal için verilecek bir 
aylık eğitimden sonra asıl seçmelerin 
yapılacağını kaydetti.

AMACIMIZ İHTİYACI OLANLARA 
YARDIM ETMEK ■ Gönüllü Toplum-
sal Hizmetler Kulübü (GTHK) 2012 yılı 
açılış toplantısı, 11 Ekim günü Salon 
2003’te gerçekleşti. Yapılan ve yapıla-
cak projelerin ele alındığı toplantıda 
üyeler, ortak amaçlarının yardıma 
muhtaç olanlara yardım etmek ve 
imkânı olmayanlara da ellerinden 
geldiği kadar imkân yaratmak olduğu-
nu belirtti. Kulüp Başkanı Esra Günel 
“Amacımız üniversite bünyesindeki 
sosyal projelere endekslenmek ve 
yardıma muhtaç insanları topluma 
entegre etmek.” dedi. 

Kulüplerden 
Haberler

a http://e-gazete.anadolu.

DÜŞÜNCE VE HUKUK KULÜBÜ 
KALDIĞI YERDEN DEVAM EDİYOR  
■ Düşünce ve Hukuk Kulübü, her yıl 
yaptığı ücretsiz film gösterimlerine 
yeni öğretim yılında da devam ediyor. 
Kulüp üyesi Engin Yıldız, farklı fakülte 
ve bölümlerden birçok öğrencinin 
birlikte seçtiği filmlerin yeni bir fikre 
ve farklı düşüncelere sevk edecek nite-
likte olduğunu söyledi. Türkiye’de ve 
dünyada ses getirmiş birçok filmin yer 
aldığı film günleri; 8, 9 ve 10 Ekim’de 
Mavi ve Kırmızı Salon’da Beynelminel, 
Yarım Ay ve Dersu Uzala filmlerinin 
gösterimiyle başladı. 

Tümsev SAYAR 

■ Anadolu Üniversitesi ve Johns Hop-
kins Üniversitesi iş birliği ile yürütülen 
Türkiye’de Sivil Toplum Araştırması 
Projesi kapsamında oluşturulan “Ulu-
sal Danışma Kurulu Toplantısı”, önde 
gelen sivil toplum ve kamu kuruluşları 
temsilcileri ile Rektör Prof. Dr. Davut 
Aydın’ın da katılımıyla 28 Eylül günü 
gerçekleşti.  

Anadolu Üniversitesi İstanbul Aksa-
ray Konukevi’nde gerçekleştirilen ve 
Prof. Dr. Davut Aydın’ın açılış konuş-
masıyla başlayan toplantı, proje yürü-
tücüsü Prof. Dr. Mustafa Özer’in tanı-
tım sunumu ile devam etti. Toplantıda 
sivil toplum temsilcileri böyle bir araş-
tırmanın özellikle Anadolu Üniversite-
si tarafından yapılmasından duyduk-
ları memnuniyetleri dile getirdi.

Proje ile Türkiye’de sivil toplum sek-
törünü ve gönüllülüğünü tüm boyut-
larıyla Türkiye’nin ekonomik harita-
sında konumlandırmak amaçlanıyor. 
Literatürde söz konusu sektör ile ilgili 
bilgi ve veri eksikliğinin bir sorun oldu-
ğu sıkça vurgulanıyor. Dünyada sivil 
toplum sektörüne yönelik farkındalığı 
artırmak amacıyla yola çıkan Johns 
Hopkins Üniversitesi Sivil Toplum Ça-
lışmaları Merkezi, yaklaşık 20 yıldır de-
vam eden ve 46 ülkeyi kapsayan ulus-
lararası Karşılaştırmalı Kâr Amaçsız 
Sektör Projesi’ni yürütüyor. Anadolu 
Üniversitesi ekibince yürütülecek olan 
projenin Türkiye ayağında ise sektörle 
ilgili ülkeye ilişkin somut verilerin elde 
edilmesi sağlanacak.

Proje ile sivil toplum sektörünün 
sınırlarını ve kapasitesini ortaya ko-

yacak ve sektörün etkinliğinin Tür-
kiye’nin ihtiyaçları doğrultusunda 
artırılmasını sağlamak için gerek du-
yulan veriler, sistematik bir şekilde 
derlenecek. Çalışmanın sonucunda 
elde edilecek bulguların ise Türkiye’de 
ve uluslararası düzlemde yayımlan-
ması ile bu sektör ve yapabileceği kat-
kılar görünürlük kazanacak. Araştır-
manın sonucunda ise Türkiye’de sivil 
toplum sektörünün mevcut durumu 
konusunda güvenilir kaynaklardan 
elde edilecek verilerle bir ülke raporu 
hazırlanacak. Bu raporda; özendirici 
ya da engelleyici toplumsal ve siyasal 
faktörleri saptamak,  sivil toplum ör-
gütlerinin rolü ve kendine özgü yön-
leri konusunda bir anlayış geliştirmek 
ve kamusal farkındalığı geliştirmek 
hedefleniyor.

Yeni Türk Ticaret Kanunu Üniversitemizde Tartışıldı

Yrd. Doç. Dr. 
Neval Okan

Prof. Dr. 
Şükrü 

Kızılot

Aksaray Konukevi 
Danışma Kuruluna 

ev sahipliği yaptı

Avrupalı çalışma grubu 
Üniversitemizi ziyaret etti

Yarısı su dolu bir bardak



Özer SENDİNÇ 
■ Anadolu Üniversitesi ve İşitme Engel-
liler Spor Federasyonu, işitme engelli 
sporcuların diğer sporcularla kaynaş-
masını sağlamaya yönelik iş birliği 
yaptı. Bu amaçla Anadolu Üniversitesi 
Erkek Basketbol Takımı ile İşitme Engel-
liler Erkek Basketbol Milli Takımı arasın-
da bir gösteri maçı düzenlendi. Anado-
lu Üniversitesi Kapalı Spor Salonu’nda  
gerçekleştirilen maçta Anadolu Üniver-
sitesi basketbol takımına dâhil edilen üç 
işitme engelli millî sporcu da yer aldı. 

Maçtan önce Rektör Prof. Dr. Davut 
Aydın, İşitme Engelliler Spor Federas-
yon Başkanı Oktay Aktaş, Gençlik Spor 
İl Müdürü Hüseyin Aksoy, Beden Eğiti-
mi Spor Yüksekokulu (BESYO) Müdürü 
Prof. Dr. Güven Sevil, Engelliler Entegre 
Yüksekokulu (EEYO) Müdürü Doç. Dr. 
Mehmet Cem Girgin, İşitme Engelliler 

Spor Kulübü Başkanı Cevdet Mansız, 
Sağlık Kültür ve Spor Daire Başkanı Celal 
Avni Öztürk ve Anadolu Üniversitesi Er-
kek Basketbol Takımı ile birlikte İşitme 
Engelliler Erkek Basketbol Takımı antre-
nörlüğü görevini sürdüren Rıza Solmaz; 
bir basın toplantısı düzenledi.

Rektör Prof. Dr. Davut Aydın “Üniver-
sitemizin özenle üzerinde durduğu ve 
Türkiye’de bir numara olmayı başardı-
ğımız alanlardan bir tanesi olan engelli 
entegre çalışmalarının bir ayağı olan an-
laşmayı bugün gerçekleştirmiş bulunu-
yoruz. İşitme Engelliler Spor Federasyo-
nu ile birlikte çocuklarımızın sosyal bir 
sorumluluk projesi kapsamında spor 
yapmalarına imkân vermeye çabalıyo-
ruz. İlerleyen zamanlarda başka alanlar-
da bu tip projelerle çok büyük aşamala-
rın kaydedileceğine inanıyorum.”  dedi.

BESYO Müdürü Prof. Dr. Güven Sevil 

de İşitme Engelliler Spor Federasyonu 
ile yapılacak çalışmaların ilk adımını at-
tıklarını belirterek işitme engelli başarılı 
sporcuların işitme engeli bulunmayan 
sporcularla kaynaştırılmasıyla önemli 
bir adım attıklarını ve verilen bu deste-
ğin de zamanla büyüyerek devam ede-
ceğini vurguladı.   

‘Madalya İstiyoruz’ 

İşitme Engelliler Spor Federasyon 
Başkanı Oktay Aktaş, dünyada 88 yıldır 
işitme engelliler turnuvaları düzenlen-
diğini belirterek “Ülke olarak biz bu işe 
çok geç kalkıştık; ama büyük bir ivmey-
le kazanımlar elde ediyoruz. Geçmişi 
çok başarılı olmayan bir basketbol takı-
mımız vardı ve geçen sene çok önemli 
başarılar elde ettik. Federasyon olarak 
takımın nasıl daha fazla maç yapmasını 
sağlayabiliriz diye birçok formül ürettik. 

Bu konuda Anadolu Üniversitesinden 
de büyük destek aldık. Buna benzer 
desteklerle biz artık madalya alma şansı 
bulacağız. Çünkü bize her turnuvadan 
sonra iyi mücadele ettiğimiz için cen-
tilmenlik kupası veriyorlardı. Biz artık 
centilmenlik kupası istemiyoruz. Bizim 
çocuklarımız bundan sonra madalya 
kazanacaklar.” diye konuştu.

EEYO Müdürü Doç. Dr. Mehmet Cem 
Girgin, Anadolu Üniversitesinin engelli 
entegre konusunda dünya markası ol-
duğunun altını çizerek işitme engellile-
rin entegre edilmesi konusunda bu ve 
buna benzer çalışmaların çok önemli 
bir yer tuttuğunu kaydetti. 

Gençlik Spor İl Müdürü Hüseyin Ak-
soy ise spor, sanat gibi faaliyetlerin en-
tegre için en önemli etmenler olduğunu 
vurgulayarak bu projede emeği geçen 
herkese teşekkürlerini sundu.

İşitme Engelliler Spor Kulübü Başka-
nı Cevdet Mansız, takımlarının birçok 
başarı elde etmesine rağmen destek 
görmediğini ifade ederken büyük bir 
kurumdan ilk kez destek aldıklarını ve 
minnettar olduklarını vurguladı. Sağlık 
Kültür ve Spor Daire Başkanı Celal Avni 
Öztürk ise üniversitelerin engellilerin 
entegre konusunda büyük role sahip 
olduğuna dikkat çekti.

Anadolu Üniversitesi Erkek Basketbol 
Takımı ve İşitme Engelliler Basketbol Ta-
kımı Antrenörü Rıza Solmaz da şunları 
söyledi:

“Ben bir antrenör olarak engelli ya da 
engelsiz gibi bir ayrım gözetmiyorum. 
Sahaya çıkarlar ve herkes kendi üzerine 
düşeni yapar. Biz başarıları bu sayede 
elde etmeyi planlıyoruz. Bunun için ge-
reken her desteği veriyoruz. ”

Engelli çocuklar için çalışıyoruz 

YUTAM’ın 
yeni kitabı 
yayımlandı 

Ayşegül DALLI

■ Anadolu Üniversitesinin de or-
tağı olduğu İstanbul Dijital Kültür 
ve Sanat Vakfı tarafından kültürler 
arası bir proje olarak tasarlanan ve 
16 kısa filmden oluşan “Kuzey Ege 
Hikâyeleri” açılışını, 11 Ekim günü 
Sinema Anadolu’da yaptı. 

8 Türk ve 8 Yunanlı sanatçıyı bir 
araya getiren bu projenin amacı 
ise Türkiye ve Yunanistan arasın-
da karşılıklı anlayışın beslenmesi, 
karşılıklı önyargılara ve yanlış anla-
şılmalara sebep veren kültürel ba-
riyerlerin aşılması ve çok kültürlü 
diyaloğu geliştirmek adına yeni sa-
natsal ifadeler aramak. “Yakınlık ve 

uzaklığı yeniden düşünmek- karşı 
taraf ile yeniden bağlanmak” tema-
sından yola çıkan filmler; kültür, 
cinsiyet, kimlik, toplumsal politika, 
çevre ve gelenek gibi farklı konula-
rı ele alan anlatılardan oluşuyor. 
Ege’nin her iki kıyısında da yapı-
lan çekimler ise Türkiye tarafında 
İzmir ve Çanakkale arasında kalan 
sahil şeridi ve Yunanistan tarafında 

Midilli Adası’nda gerçekleşti.

Eksik Olan ‘Fikir’

Açılış konuşmasını yapan İleti-
şim Bilimleri Fakültesi Dekanı Prof. 
Dr. Orhon, fikir üretmenin ve bunu 
eyleme dönüştürmenin önemini şu 

sözlerle ifade etti: “Eğer bir fikriniz, 
projeniz varsa bunu siz de yapabi-
lirsiniz. Eksik olan sadece fikir. Fik-
riniz varsa ve bunu geliştiriyorsanız 
bunu gerçekleştirmeniz için birçok 
kurum ve kuruluş size destek olu-
yor, bunlardan bir tanesi de Avru-
pa Birliği. Gözde, bir Avrupa Birliği 
projesinde bu fikrini sundu ve kabul 
edilen 10 projeden biri oldu.”

Projede “Kopuk” isimli kısa filmi 
ile yer alan Arş. Gör. Gözde Efe ise 
kendini şu cümlelerle ifade etti: 
“Biz 8 Türk ve 8 Yunan belgeselci 
Kuzey Ege’de Adatepe Köyü’nde 
bir araya geldik. Orada bir hafta 
boyunca her şeyden izole bir şe-

kilde sadece Kuzey Ege ile ilgili 
şeyler okuduk ve dersler aldık. Bu-
nunla ilgili hikâyeleri olan birçok 
insan geldi ve bize Kuzey Ege ile 
ilgili hikâyelerini anlattı. 16 kişi bir 
hafta boyunca sadece Kuzey Ege 
üzerine düşündük. Bir haftadan 
sonra orada öğrendiğimiz şeylerle 
herkes kendine ayrı bir senaryo 
yazdı. Daha sonra çekimlerimizi 
yapmak üzere 4’er kişilik gruplar 
hâlinde Yunanistan’a gittik. Sonra 
Türkiye tarafına geçtik ve orada da 
çekimlerimizi yaptık. Kurgu süre-
cinde de birbirimizle fikir alışveri-
şinde bulunduk ve ortaya böyle bir 
sonuç çıktı.”

Günsu UYANIK

■ Anadolu Üniversitesi Yurt dışın-
da Yaşayan Türk Vatandaşlarının 
Sorunlarını Araştırma Merkezi (YU-
TAM) Müdürü Doç. Dr. Zehra Gül-
müş tarafından yayıma hazırlanan 
ve YUTAM yayınları dizisinde yer 
alan “Türk-Alman İşgücü Anlaşma-
sı’nın 50. Yılında Almanya Türkleri” 
isimli kitap yayımlandı. Türkiye ile 
Almanya arasında 30 Ekim 1961 
tarihinde imzalanan Türk-Alman 
İşgücü Anlaşması’nın 50. yıldönü-
mü nedeniyle hazırlanan kitabın 
Almanya’ya Türk dış göç olgusunu 
farklı disiplinler açısından ele 
aldığını belirten Doç. Dr. Gülmüş, 
Almanya Türklerini yakından izle-
yen araştırmacı ve yazarlar toplam 
21 makalede Almanya Türklerinin 
yarım asırlık göç serüvenini hukuk, 
siyaset, sosyoloji, kültür, edebiyat, 
eğitim, ekonomi, iletişim, dil, sanat 
gibi alanlarda irdeleyerek Türk dış 
göçü çerçevesinde önem arz eden 
çeşitli konulara dikkat çektiğini 
söyledi.

Türk-Alman İşgücü Anlaşma-
sı’nın 50. Yılında Almanya Türkleri 
kitabı, http://yutam.anadolu.edu.tr 
adresinden pdf dosyası olarak da 
okurlara sunuluyor.

Çocuklar Halk Dansları Topluluğuna ilk adımı attı 
İrem DÖNMEZ

■ Anadolu Üniversitesi Çocuk ve 
Gençlik Halk Dansları Topluluğu 
seçmeleri 13 Ekim günü yapıldı. 
Halkbilim Araştırmaları Merkezi’n-
de yapılan, 9-15 yaş arası çocukların 
katıldığı seçmeleri Öğr. Gör. Feyzan 
Şenbayram, Öğr. Gör. Mehmet Bek-
taş Tuncer, Öğr. Gör. Ahmet Şamil 

Erkoçak, Öğr. Gör. Deniz Akalın ve 
Öğr. Gör. Erkan Akdoğan yürüttü.
Seçmeler yapılırken çocuğun müzik 
kulağına, esnekliğine; boy, kilo ve ya-
şına göre gelişimine bakılarak bir ele-
me yapılıyor. Eleme kriterlerine göre 
çocuklar gruplandırılıyor ve gruplan-
dırmanın ardından çalışmalara baş-
lanıyor. Çalışmaları, Halkbilim Araştır-

ma Merkezi Halk Dansları Topluluğu 
öğretim elemanları yürütüyor.  Ça-
lışmalar Halkbilim Araştırma Birimi 
bünyesinde bulunan dans salonların-
da gerçekleştiriliyor. Grupların profili-
ne göre o yıl yapılacak olan gösterinin 
repertuvarı belirleniyor. Haziran ayı 
içerisinde yapılan yıl sonu gösterisine 
Anadolu Üniversitesinin kadrolu pro-

fesyonel müzisyenler eşlik ediyor.
1999 yılında, Anadolu Üniversite-
si Halkbilim Araştırmaları Merkezi 
bünyesinde kurulan Çocuk ve Genç-
lik Halk Dansları Topluluğu temel 
amaçlarını şöyle özetliyor: “Gelenekle-
rimizi, kültürel değerlerimizi en genç 
kuşaklardan başlayarak öğretmek, 
aktarmak amacıyla kuruldu.”

 Kuzey Ege Hikâyeleri: 16 yaratıcı belgesel 
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Yeni eğitim-öğretim yılına bu 
sene de her seneki temenniler 
ile başlıyorum. Son senemin 
her zamankinden daha verimli 
ve daha sosyal bir şekilde 
geçmesini umut ediyorum.  
Buradan ayrılmadan önce 
güzel anılar biriktirmek, diğer 
yandan iyi bir ortalama ile 
mezun olabilmek istiyorum. 
Anadolu Üniversitesinin 
her türlü imkânından 
yararlanabileceğim aktif bir 
yıl geçirmeyi düşünüyorum.

Fakültemizde sınıfl arımız 
çok konforlu ancak derslik 
sayımız az ve bilgisayar 
laboratuvarımız yetersiz. 
Yeni eğitim-öğretim yılında 
bu konuda teknik destek 
sağlanmasını umuyorum. 
Fakülte kantinimiz de 
geçen seneye göre daha 
güzel ancak bahçeye 
birkaç tane daha bank 
konması gerekiyor. 
Ben zihinsel engelliler 

öğretmenliği öğrencisiyim ve bazı ana derslerimizin 
uygulamalı olması gerektiğini düşünüyorum. Bu şekilde teorik 
olarak öğrendiklerimizi pekiştirme şansımız olur, böylece 
öğrendiklerimden daha fazla yararlanabilirim.

Ben yeni eğitim-öğretim 
yılının daha eğlenceli 
ve verimli geçmesini 
bekliyorum. İki yıllık 
yüksekokul okumak daha 
zor aslında. Çok fazla 
dikkate alınmadığımızı 
ve bizlerden 4 yıllık 
fakültelerin öğrencilerinden 
beklendiği gibi başarı 
beklenmemesi, 
motivasyonumuzu 
düşürüyor diye 
düşünüyorum. Dönem 
içi staj uygulamasının getirilmesinin ve bu sayede staj 
alanlarımızın genişletilmesinin kendimizi geliştirmek anlamında 
bize fayda sağlayacağına inanıyorum. Yeni eğitim-öğretim 
yılında uygulama derslerimizin artırılmasını istiyorum. Başarılı, 
verimli ve eğlenceli geçecek bir yıl bekliyorum. 

Öncelikle okulun kulüplerinin 
belirli öğrencilerin tekelinden 
çıkmasını istiyorum. Geçen 
sene gerçekleştirdiğimiz 
kantin boykotunu bu sene de 
tekrarlamayı düşünüyoruz. 
Bu konuda yetkili kişilerden 
anlayış bekliyorum. Dönem 
başında ders seçerken 
yaşadığımız sıkıntıları 
bahar döneminde yaşamak 
istemiyorum. Zorunlu derslere 
konan kontenjan yüzünden 

birçok dersi alamıyoruz. Bu konuda birtakım düzenlemeler 
yapılmasını bekliyorum. 

EYLÜL AÇIKKOL
Edebiyat Fakültesi

Bu eğitim-öğretim yılının 
ben de her öğrenci gibi 
başarılı geçmesini umut 
ediyorum. Kantin fi yatlarının 
biraz daha uygun hâle 
getirilmesi, her öğrenci 
gibi benim de dileğim. 
Bölümümde verilen derslerin 
teorikten çok uygulama 
ağırlıklı olmasını istiyorum. 
Daha sakin ve karşılıklı 
anlayış ile sorunların 
üstesinden gelindiği bir eğitim-öğretim dönemi olur umarım. 

Yeni eğitim-öğretim yılında 
fakültemizin yetersiz 
olduğunu düşündüğüm 
bilgisayar donanımı 
hakkında bir şeyler 
yapılmasını istiyorum. 
Aldığımız derslerin 
içeriklerinin değiştirilmesini 
ve derslerin interaktif 
bir şekilde işlenmesini 
istiyorum. Kampüs 
içindeki spor olanaklarının 
geliştirilmesini ve her 
öğrenciye cevap verebilecek hâle getirilmesini umut ediyorum. 
Bu son eğitim-öğretim yılımda kulüplerin daha fazla etkinlik 
düzenlemesini bekliyorum. Derslerimle ilgili bir sorun 
yaşamadığım için kampüs içindeki sosyal hayata daha fazla 
katılım göstermeyi planlıyorum.

YONCA AKBAY
Eğitim Fakültesi

KEMAL GÜMÜŞ
YEMYO

ÖMER FARUK YILMAZ
Turizm Fakültesi

ONUR ASLAN
Hukuk Fakültesi

SEHER CAN
Edebiyat Fakültesi

Yoğun geçecek olan bu 
son senemde öncelikle 
hocalarımdan anlayışlı 
olmalarını bekliyorum. 
Bölümüm gereği bu sene 
fakültemden daha çok 
sokaklarda koşturmam 
gerekecek. Bu yoğunluk 
içinde hocalarımızın bize 
devamsızlık konusunda 
toleranslı olmalarını 
umuyorum. En önemli 

isteğim tabi ki bölümümü başarıyla bitirmek ve mezun olmak. 
Ayrıca dönem içerisinde alanımla ilgili iyi bir yerde staj yapmak 
da beklentilerim arasında.

ÖZLEM YENİDEMİRCİOĞLU
İletişim Bilimleri Fakültesi

Zorlu ve yorucu bir eğitim-
öğretim yılının başındayız. 
Turizmin önemli ve popüler 
olduğu günümüzde 
Turizm Fakültesinde dil 
eğitimine daha fazla önem 
verilmesini bekliyorum. 
İngilizcenin yanında ek 
olarak bir yabancı dili 
daha İngilizce seviyesinde 
öğrenmenin faydalı 
olacağını düşünüyorum. 
Tüm arkadaşlara sağlıklı, 
mutlu ve başarılı bir 
eğitim- öğretim yılı diliyorum.

EREN AVNAZ
Turizm Fakültesi

Kampüsümüzün 
büyüklüğünden dolayı 
bizim üniversitemize de 
toplu taşıma araçlarının 
girebilmesini istiyorum. 
Bunu üniversiteye geldiğim 
seneden beri düşünüyorum 
ve çok gerekli olduğuna 
karar verdim. Bu rahatlığı 
ben yaşayamasam 
bile benden sonraki 
öğrencilerin bundan 
yararlanmasını istiyorum. 
Yeni eğitim-öğretim yılında 
derslerimde devamsızlık yapmamaya karar verdim, umarım 
gerçekleştirebilirim. Tüm öğrenciler için başarılı geçecek bir yıl 
olmasını diliyorum.

MUSTAFA ASLAN
Hukuk Fakültesi

Yeni eğitim-öğretim yılından
beklentileriniz

neler?




